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Mevrouw de Voorzitter, 

Over de uitrol van het nieuwe 5G-netwerk bestaat veel onrust in de samenleving. Overal in Nederland en 
ook in Zutphen. Dat blijkt onder andere uit het grote aantal insprekers bij het forum en vanavond. En ook 
uit de petitie die u vanavond is overhandigd. En op mijn opiniestuk in Contact kreeg ik tientallen mails en 
telefoontjes van mensen die aangaven blij te zijn met de aandacht die GroenLinks voor dit onderwerp 
vroeg.
 
De meeste reacties, ook van de insprekers bij het forum, geven aan grote zorgen te hebben over 
gezondheidseffecten en over de veiligheid en privacy. 

Voorzitter, GroenLinks is niet tegen technische innovatie en zelfs niet tegen digitalisering. Maar er zijn 
wel degelijk grote onzekerheden en ethische kwesties, die nog niet goed zijn opgelost. Gezondheid en 
privacybescherming zijn daar zeker onderdeel van. Toch gaat deze motie daar niet over. Wij hebben er 
bewust voor gekozen om de motie toe te spitsen op het aspect dat de rol van de gemeente het meest 
direct raakt: de zeggenschap over de publieke ruimte. Over de aspecten ‘volksgezondheid’ en ‘privacy’ 
heeft de gemeente – helaas! – niets te zeggen. Maar ook de aantasting van de autonomie van gemeentes 
bij de uitrol van dit nieuwe systeem is voor GroenLinks een heel principieel punt.  
 
Wie bepaalt er nu waar antennes mogen komen en waar niet: zijn wij dat of zijn dat de gezamenlijk 
telecomproviders als KPN, Vodafone en T-Mobile? En als ze komen, wie is er dan verantwoordelijk voor 
het functioneren? Wie draait er voor op als de antennes en/of de straatverlichting of de verkeerslichten 
elkaar gaan storen? Wie bepaalt of scholen en kinderdagverblijven gevrijwaard blijven van straling?
 
Voorzitter, de motie is op de eerste plaats een wake-up call. Laten we beseffen wat er op ons afkomt. En 
laten we ons niet als makke schapen naar de slachtbank laten leiden. De regelingen die de gemeenten 
buiten spel zetten staan in een wetsontwerp dat nog niet bij het Parlement is ingediend. Laten we zorgen 
dat het geluid van de gemeentes goed en duidelijk overkomt bij nu nog het Ministerie en zo meteen bij 
de beide Kamers. Natuurlijk kunnen we dat niet alleen. Daarom vraagt de motie om de samenwerking 
te zoeken. Ik begreep dat de wethouder inmiddels hierover contact heeft gehad met Apeldoorn, dat in 
G40 verband met het Ministerie over digitalisering spreekt. Klasse! Zo moeten we dat vanuit het kleine 
Zutphen aanpakken. Gangmaker zijn én slim opereren. 

Daarnaast vraagt de motie om alvast na te denken over de onderhandelingen die gaan komen als 
de providers met hun ‘plaatsingsplannen’ komen. De wet biedt de gemeenten de mogelijkheid om 
een ‘redelijke vergoeding’ te vragen. Wat is een redelijke vergoeding? Hoe worden de wederzijdse 
verantwoordelijkheden afgesproken? En waar willen we de 5G-antennes beslist niet? Wat GroenLinks 
betreft komen er zeker geen antennes rond scholen en andere plekken waar kinderen langdurig 
verblijven. Net zoals nu al is afgesproken in het Antenneconvenant, dat met de nieuwe wet gaat 
verdwijnen. En ook in de monumentale binnenstad willen we geen extra antennes in het straatbeeld. 
 
Kortom, voorzitter, er is voor Zutphen werk aan de winkel!


